
 
 
 
 
 
 

Nuuk, 23.08. 2013 
 
 
 
I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsender jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
(Medlem af Inatsisartut Naaja H. Nathanielsen, Inuit Ataqatigiit) 
 
 
 
Spørgsmål: 
 

1) Er det sædvane at indhente tilbud fra flere advokatfirmaer inden en 
opgave tildeles?  

2) Har Naalakkersuisut planer om at sende advokatarbejde i udbud? 
 
Begrundelse: 

Advokatbistand er en nødvendig del af enhver administration. I dag er mange af de 
problemstillinger der løftes af administrationen så komplekse, at de kræver ekstern 
advokatbistand. Det kan både dreje sig om deciderede retssager, men også en lang 
række andre opgaver som redegørelser og vurderinger og fortolkninger af diverse love, 
sager og procedurer.  

Da advokatarbejdet betales med offentlige midler er prisen ikke uden betydning. Derfor 
kan det være vældigt relevant at sende advokatopgaver i udbud eller indhente tilbud fra 
flere selskaber. Der er også den sidegevinst, at det offentlige måske bliver opmærksom 
på nye aktører i branchen, man ikke tidligere har anvendt og disse vil også få mulighed 
for at få andel i det offentliges opgaver og dermed åbne markedet mere. Der kan 
selvfølgeligt også være forhold der taler imod at man sender bestemte typer opgaver i 
offentligt udbud, men i stedet retter henvendelse til dem der er eksperter på et bestemt 
emne. Det vil dog stadigt være relevant at rette henvendelse til flere eksperter og ikke 
bare en enkelt, hvis man vil sikre sig en konkurrencedygtig pris, ligesom man kan 
overveje andre parametre, såsom lokal tilstedeværelse og kendskab til grønlandsk 
lovgivning.  
 
Jeg skal på forhånd bede om at samtlige spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage. 
 


